



**ဖမ်းဆီးခံရသည့် ကိုကျော်မင်းထွဋ် နှင့် သူ၏မိသားစုဝင်များနှင့်ပတ်သက်၍
မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် တာဝန်ယူမှုတာဝန်ခံမှုဆိုင်ရာမဟာမိတ်အဖွဲ့၏
သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်**

ရက်စွဲ။ ။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ (၆) ရက်

မြန်မာနိုင်ငံ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် တာဝန်ယူမှုတာဝန်ခံမှုဆိုင်ရာ မဟာမိတ်အဖွဲ့ (MATA) အဖွဲ့ဝင်တဦး ဖြစ်သည့် ကိုကျော်မင်းထွဋ် နှင့် သူ၏ညီအရင်းဖြစ်သူ ကိုကျော်မင်းအောင် အပါဝင် (၃) ဦးအား ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ (၆) ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်း၊ မုံရွာမြို့၊ နန္ဒဝန်ရပ်ကွက်ရှိ နေအိမ်တွင် ဝင်ရောက် စီးနင်းဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ထို့အပြင် ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ (၅) ရက်နေ့တွင်လည်း ကိုကျော်မင်းထွဋ်၏ ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်စောလှိုင်နှင့် (၂)နှစ် အရွယ်ခန့်သာရှိသေးသည့် သားငယ်တို့အားလည်း ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်းကြားသိရပါသည်။

ယခု စစ်ကောင်စီမှ ဖမ်းဆီးထားသည့် ကိုကျော်မင်းထွဋ်မှာ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို တစိုက်မတ်မတ်လုပ်ဆောင်နေသူဖြစ်ပြီး၊ စစ်အာဏာသိမ်းပြီးချိန်မှစ၍ အကြမ်းမဖက်သည့်နည်းလမ်းဖြင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့အခွင့်အရေးအတွက်ဆောင်ရွက်နေသူဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် သူ၏ဇနီးနှင့် ကလေးငယ်အား ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားခြင်းမှာ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ စံနှုန်းများနှင့်များစွာ သွေဖီပြီး အကျည်းတန်သည့် လုပ်ရပ်ဖြစ်သည်ဟုလည်း မိမိတို့ ရှုမြင်မိပါသည်။

ကိုကျော်မင်းထွဋ်သည် MATA အဖွဲ့ဝင်တဦးဖြစ်သည့်အပြင် (MEITI) ၏ သုံးပွင့်ဆိုင်အဖွဲ့ ဝင်တဦးလည်းဖြစ်ပါသည်။ MATA သည် တွင်းထွက် သဘာဝသယံဇာတဆိုင်ရာ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု လုပ်ငန်းစဉ် (EITI- Extractive Industries Transparency Initiative) အား အကောင်အထည်ဖော်သည့် အရပ်ဘက် မဟာမိတ်အဖွဲ့အစည်း တခုဖြစ်ပြီး အဖွဲ့စည်းပေါင်း (၄၀၀) ကျော်ဖြင့်ဖွဲ့စည်းထားသည့် မဟာမိတ်အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပါသည်။ ကိုကျော်မင်းထွဋ်သည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မှ MATA အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပါဝင်သူတဦး ဖြစ်ပြီး EITI (သဘာဝသယံဇာတဆိုင်ရာ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုဖော်ဆောင်ရေး) လုပ်ငန်းစဉ်တွင် သုံးပွင့်ဆိုင်ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့ MSG (Multi Stakeholder Group) အဖွဲ့ဝင်တဦးလည်း ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဒီမိုကရေစီပြန်လည်ရရှိရေးအတွက် အကြမ်းမဖက်သောနည်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် ကိုကျော်မင်းထွဋ် အပါအဝင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားသည့် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ အားလုံးအား ရာဇဝတ်သားများကဲ့သို့ပြုမူဆက်ဆံခြင်းများမပြုလုပ်ဘဲ ချွင်းချက်မရှိပြန်လည်လွတ်ပေးရန်နှင့် အာဏာသိမ်းသည့်လုပ်ရပ်အားအမြန်ဆုံးရပ်တန့်ရန် အလေးအနက်တိုက်တွန်း လိုက်သည်။